

13. တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ

ပုၤမၤလိအဲးကလံးကျိဉ်ဖိ/ကျိဉ်အါကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်
ဒ်သိးကဒိးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤ လၢအလီၤပလိာ်သးဒီး
တၢ်န့ၢ်လီၤကျဲၤယုၤအတၢ်တီၢ်ကျဲၤတၢ်လၢလၢ လၢက့ၢ် မ့တမ့ၢ်
က့ၢ်ကီၢ်ရၢၣ်ဟ့ၣ်လီၤဝဲ ဆူက့ၢ်ဖိခဲလၢာ်.

တၢ်အံၤအဒိပညီမ့ၢ်ဝဲ ပုၤမၤလိအဲးကလံးကျိဉ်ဖိ/ကျိဉ်အါကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိ
အိဉ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကဒိးန့ၢ်ဘၣ်အါထီၣ် တၢ်မၤစၢၤ
(ခိဖျိတၢ်န့ၢ်လီၤကျဲၤယုၤ) လၢအဘၣ်လိာ်သးဒီး တၢ်တီၢ်ကျဲၤ လၢက့ၢ် မ့တမ့ၢ်
က့ၢ်ကီၢ်ရၢၣ်စူးကါအီၤ ဒ်သိးကမၤစၢၤ က့ၢ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

14. တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပုၤမၤလိအဲးကလံးကျိဉ်ဖိ/ကျိဉ်အါကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိအဂီၢ်

ဒ်သိးတၢ်ကဆဲးလီၤန့ၢ်အမံၤ ထီၣ်ဘိ ဒီးတန့ၢ်တဘျီ
ဖဲကျိဉ်ခံကျိဉ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ မ့တမ့ၢ် အဲကလံးကျိဉ်
ဒ်အမ့ၢ်ကျိဉ်အသီတကျိဉ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ ဖဲက့ၢ်ဖိအံၤ ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒ်အခါ
ဒ်တၢ်ဒုးန့ၢ်ဖျါအီၤ ဖဲတၢ်ဘျုးသဲးစးညီန့ၢ်အကူၢ် 10-17e အသိး.

တၢ်အံၤအဒိပညီမ့ၢ်ဝဲ အဲကလံးကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ်
ပုၤတၢ်ဂၤလၢအကတီၢ်ကျိဉ်အါကျိဉ်တဖၣ်အံၤ အိဉ်ဖဲ
ကျိဉ်ခံကျိဉ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ မ့တမ့ၢ် အဲကလံးကျိဉ်ဒ်အမ့ၢ်ကျိဉ်အသီတကျိဉ်
အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤသ့ဝဲကိးန့ၢ်ဒီး ဖဲအဝဲသ့ၣ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒ်အခါ
ဒ်အဘၣ်တၢ်တဲဖျါတုၢ်အီၤ ဖဲတၢ်ဘျုးသဲးစးညီန့ၢ် အကူၢ် 10-17e
အပူၤအသိးန့ၢ်လီၤ.

15. တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပုၤမၤလိအဲးကလံးကျိဉ်ဖိ/ကျိဉ်အါကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိ အမိဂ်ပင်

မ့တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိအဂီၢ် ဒ်သိးကဆဲးကျိး ကူၣ်သ့ဝဲကျိဉ်လၢတၢ်သံကွၢ်
မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိဉ်ဘၣ်ယးဒီး က့ၢ်ဖိအတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကဒိးန့ၢ်ဘၣ်
ကျိဉ်အါကျိဉ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိအတၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဘၣ်လိာ်တၢ်
လၢက့ၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် မိဂ်ပင် မ့တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ ဒီးန့ၢ်အီၤသ့တဖၣ် ပုၣ်ယုၣ်ဒီး
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိဉ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်အိဉ်ယၤတခါလၢလၢ လၢကူၣ်သ့ကမံးတံာ်မိဂ်ပင်
အတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကၢ် လၢကဟ့ၣ်လီၤ မ့တမ့ၢ် ကမၤလီၤတံာ် တၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤ
မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဘၣ်လိာ်အဂီၢ်.

တၢ်အံၤအဒိပညီမ့ၢ်ဝဲ ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိဉ်အမိဂ်ပင် မ့တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ
မ့တမ့ၢ် က့ၢ်ဖိလၢအကတီၢ်ကျိဉ်အါကျိဉ်သ့ၣ်တဖၣ် ဆဲးကျိး ကူၣ်သ့ဝဲကျိဉ်သ့ဝဲ
ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိဉ်တဖၣ်
ဘၣ်ယးအဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကဒိးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ်
တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်မၤလိကျိဉ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤပုၣ်ယုၣ်ဒီး
တၢ်ဘုၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤဝဲသ့ ဖဲက့ၢ်ကမံးတံာ်မိဂ်ပင် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤ
တၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤစၢၤလၢအဝဲသ့ၣ်ကြးဝဲဟ့ၣ်လီၤအီၤအခါန့ၢ်လီၤ.

ခန့ၢ်ထံာ်ကုၣ်ကီၢ်စဲၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိဉ်အံၤ မ့တမ့ၢ်မၤလိလၢအမၤလီၤမၤမိဂ်ပင်တၢ်တဖၣ်သဲးစး/ဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ထဲသိးတုၢ်သိးန့ၢ်လီၤ.